
Zápis ze 7. jednání komise životního prostředí ze dne 21.10.2024 

Přítomni: Josef Votava, Lukáš Hejduk, Radim Špaček, Alice Civínová, Tomáš Zděblo 
Omluveni: Michal Hošek, Jarmila Rysplerová, Jiří Hašek 
Neomluven: Jakub Kapitán 
Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener  
Hosté: Mgr. Zuzana Šrůmová, Ing. Zuzana Richterová, Rozálie Kašparová, Kristýna Drápalová, Štěpán 
Špoula. 
Zahájení jednání: 17:10 
Konec jednání: 19:30 

 

 

 

 

 
1. Revitalizace parku Svojsíkovy sady  
● Paní místostarostka Šrůmová představila účastníky představení konceptu Studia Bistro k 
revitalizaci parku ve Svojsíkových sadech v Tichém údolí. Paní Rozálie Kašparová představila komisi 
životního prostředí a hostům jakým způsobem navrhuje revitalizaci výše uvedeného území. Je 
snahou Studia Bistro zachovat současnou atmosféru parku. Park Svojsíkovy sady by měl mít svojí 
klidovou zónu, přírodní dětské hřiště, velká prolézačka, komunitní zahradu a snaha o aktivizaci zdi 
podél ulice Tiché údolí. Dále paní Kašparová informovala členy KŽP že proběhlo veřejné setkání kde 
se místní občané vyjadřovali k tomu jakým způsobem by se park Svojsíkovy sady měl využívat. 
Veřejné ankety o budoucnosti parku Svojsíkovy sady se zúčastnilo okolo 200 respondentů.  
● Pan Kašparová promítla nákresy budoucí revitalizace parku. Následně proběhlo vyjádření 
účastníků. 

 

 

2.  Odtoková studie povodí Žalovského potoka 
● Paní místostarostka představila KŽP pana Adama Vokurku Ph.D,. Cílem spolupráce s panem 
Vokurkou je vypracování variantní srážkoodtokové studie proveditelnosti pro Žalovský potok. Má 
definovat hlavní odtokové dráhy a najít prostory pro záchytná opatření ideálně nad zástavbou tak, 

aby se snížila škodlivost potenciální povodňové vlny, která může být větší než 8m3/s (stoletý průtok 
v dolní části potoka dle statistických dat). Záchytná opatření by měla být řešena co nejvíc 
přírodními prvky. Problémy: velká morfologická pestrost území, velká zastavěnost, velké povodí 
(sahá od Rybníčku k Řivnáčku, dále k Váze a Cihelně). Příklad přínosů studie – dopad na regulační 
plán Panenská II. + vytipování problematických míst (úzké propustky a překážky v korytě) a návrh 
opatření. 

 
 
 
 

2. Bobr 
● Paní místostarostka informovala KŽP ohledně situace kolem akce Bobr, řešené na minulé 
komisi žp (nedošlo k instalaci ochran významných stromů před poškozením okusem bobrem dle 
zadání RM). Uvádí, že nemá kapacitu tento projekt tlačit, resp. jako místostarostce jí přináleží 
řešit věci s větší prioritou. 
Tomáš Zděblo poznamenává, že pokud věc nemá kapacitu řešit odbor žp, a vedení města nemá 
kapacitu průběh kontrolovat, bylo by lepší si to otevřeně přiznat, neplýtvat časem komise na 
debaty a svěřit to spolkům, nebo angažovaným občanům. Vyjádřil se, že je vhodné ochránit i 
stromy důležité z pohledu krajinářského. Dále se ujal slova pan Votava, domníval se, že postačí 



stromy (kmen) ochránit pletivem. Ale jak zjistil je nutné také ochránit i kořenovou část. Dále 
komisi informoval pan Flener o vyjádření Povodí Vltavy ohledně oplocení stromů. Povodí Vltavy 
nesouhlasí z umisťování oplocení, a to z důvodů zhoršování odtokových poměrů v době průtoku 
velkých vod a zhoršování podmínek při údržbě břehové vegetace. Na závěr došlo k dohodě, že 
část břehového porostu od přívozu směrem na Prahu budu monitorovat pan Tomáš Zděblo a část 
od přívozu směrem na Úholičky pan Josef Votava. Při případné zvýšené aktivitě bobra ve výše 
uvedených lokalitách bude hledáno ve spolupráci s OŽP funkční řešení, které nebude vadit 
správci povodí.  
● Následně došlo k ukončení schůze z důvodu únavy některých členů komise. 

 
 

Zapsal: Pavel Flener        Ověřil: Tomáš Zděblo 

                    
 


